
Protokół nr LXXXI 

Rady Miejskiej w Mogielnicy 

w dniu 4 października 2023 r. 

 

Obrady rozpoczęto 4 października 2023 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 15:46 tego 

samego dnia. Obradom przewodniczył Grzegorz Michalski. W posiedzeniu wzięło udział 13 

członków. 

1. Otwarcie. Stwierdzenie kworum. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Dzień dobry, witam Państwa bardzo serdecznie. 

Witam na LXXXI sesji Rady Miejskiej w Mogielnicy. Witam Pana Burmistrza, Sławomira 

Chmielewskiego. Witam szanownych Radnych. Witam Kierownika Biura Rady oraz 

wszystkich Mieszkańców i Pracowników urzędu, którzy nas oglądają w tym momencie. 

 

Następnie odczytał  wniosek Burmistrza do Przewodniczącego Rady o zwołanie sesji 

nadzwyczajnej z 3 października 2023 roku, porządek obrad oraz poprosił radnych o 

potwierdzenie kworum. 

 

2. Powołanie Sekretarza obrad. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Przystępujemy do punktu drugiego. Powołanie 

Sekretarza obrad. Na Sekretarza obrad dzisiejszej sesji chciałbym zgłosić Radną Irenę 

Bogdan. Czy Radna wyraża zgodę? Wyraża zgodę. Czy są jakieś inne kandydatury? Nie 

widzę, więc bardzo proszę o wprowadzenie danych Radnej Ireny Bogdan na Sekretarza obrad 

i uruchomienie głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

powołania Sekretarza obrad. Zgłoszono kandydaturę radnej Ireny Bogdan za jej zgodą.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 

Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (2) 

Piotr Radecki , Włodzimierz Wasiak 

 

3. Podjecie uchwały w sprawie zmiany Uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy i Miasta Mogielnica na lata 2023-2027. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 



 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski: Wysoka Rado, szanowni Państwo, na samym końcu 

jedna taka informacja. Ta kwota 11 tysięcy zwiększenia na kanalizację to jest kwota, którą 

płacimy Zakładowi Energetycznemu za zaprojektowanie i wykonanie przyłączy do 

pompowni. Bo to jest zadanie Zakładu Energetycznego. Więc dlatego zwiększamy o te 11 

tysięcy. I ja wtedy podpisuję umowy. Przebieg kanalizacji jest na większości uzgodniony. 

Pompownie nie zmienią lokalizacji, więc to jest ta kwota. A ponieważ zadanie jest 

wieloletnie, dlatego jest w prognozie wieloletniej. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany Uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy i Miasta Mogielnica na lata 2023-2027..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 

Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (2) 

Piotr Radecki , Włodzimierz Wasiak 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

   Radny Edward Kieszek : Chodzi mi o tę kanalizację. Bo ciągle dokładamy do tej 

kanalizacji. Chodzi o Dziarnowską kolejne. To  jest ciągle ta sama kanalizacja, czy jakieś są 

nowe przyłącze? 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski : Jeżeli chodzi o kanalizację to 17 tys. plus powiat 17 tys. 

dotyczy odcinka, który znajduje się koło tego wielkiego wiązu na zakręcie. Tam został 

wykonany chodnik. Ten chodnik jest podniesiony troszeczkę do góry. Zgodnie z warunkami 

bezpieczeństwa nie może tak być. Więc musi być wykonane obejście chodnikiem dookoła 

tego drzewa. Tam zadanie składało się z dwóch części. To na rudnej drodze to była nakładka 

na istniejący asfalt. Bez przebudowy chodników. To do tyłu to było zadanie realizowane z 

dotacji, z pieniędzy starostwa, z naszych. Z pieniędzy Wojewody i tak dalej. I teraz 

musieliśmy zrobić taką sytuację. Uzupełnić na to zadanie, które jest z dotacji z Wojewodą, 

żeby uzupełnić ten chodnik na tym zakręcie. Ale jednocześnie zwiększyć środki na to 

zadanie, nie mogąc zmniejszyć środków na remoncie. Czyli na tej nakładce, która jest dalej. 

Więc zabrakło nam na tym zadaniu 17 tysięcy, plus powiat 17 tysięcy. Razem 34 tysiące. I za 

to zostanie zrealizowane jeszcze to obejście. I, jak gdyby formalnie wydłużony asfalt. Tak 

może na skróty opowiadam, no chodnik. Powiedziałem co? Asfalt. Chodnik. Przystanek, no 

to generalnie wiecie co się zdarzyło. Więc sprawy tam trwają, zgłoszenie było i tak dalej. 

Utrzymanie, zabrakło pieniędzy na remonty, omiatania. To samo utrzymanie czystości. 

Środki przyszły na nagrody dla nauczycieli z tytułu 250 Rocznicy Komisji Edukacji 

Narodowej. Więc takie ramowe i powtarzające się sprawy. 

 



 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 

Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (2) 

Piotr Radecki , Włodzimierz Wasiak 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LXIX/365/2022 Rady Miejskiej w 

Mogielnicy z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz 

Powiatu Grójeckiego 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LXIX/365/2022 Rady Miejskiej w 

Mogielnicy z dnia 29 grudnia 2022 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz 

Powiatu Grójeckiego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 

Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (2) 

Piotr Radecki , Włodzimierz Wasiak 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany określenia wysokości opłat za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego w oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Mogielnica 

 

Przewodniczący Grzegorz Michalski odczytał projekt uchwały 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski : Mówiąc krótko. Po dziesięciu latach ze złotówki za 

godzinę rodzic będzie płacił 1,30. Czyli o trzydzieści groszy. Po dziesięciu latach dopiero. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych 

przez Gminę Mogielnica .  



Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Sławomir Baran, Irena Bogdan, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Stanisław Kępka, Edward 

Kieszek, Agnieszka Malinowska, Wiesław Małek, Jan Marciniak, Jerzy Marczak, Grzegorz 

Michalski, Piotr Nejman, Bogdan Sawicki  

NIEOBECNI (2) 

Piotr Radecki , Włodzimierz Wasiak 

 

7. Sprawy bieżące, interpelacje radnych. 

 

   Radny Edward Kieszek: Panie Burmistrzu, mam takie małe pytanko. Jest tam planowane 

wykonanie drogi w Michowicach do skrzyżowania z Pawłowicami. I, czy jest tam 

uwzględniony, w szczególności to mieszkańcy się pytają. Czy jest tam uwzględniony 

poszerzone te zjazdy przy samym skrzyżowaniu? Bo tam samochody ciężarowe się nie 

mieszczą. Jak skręcają w jedną lub w drugą stronę. I tam jest tak, jak podobnie przy 

skrzyżowaniu na Główczyn koło Marosów tak zwanych. Wybijają się doły. Czy tam jest 

planowane poszerzenie tego odcinka? A jeżeli, czy jest to możliwe dodatkowe wykonanie? I 

druga sprawa. Na Michowicach jest zbierany koło przystanku ten gruz. Pogłębiany jest, żeby 

tam położyć asfalt. Czy dałoby radę z tego gruzu właśnie posypać tu właśnie koło Marosa w 

te doły. Może by to chwilowo jakoś powodowało, że ta droga by się nie zarywała. I 

spowodowałoby to bezpieczny wyjazd z tej drogi. Bo tam jest, nieciekawe tam jest ten 

wyjazd. I jeszcze jedno. Jeszcze jedno, jak już jestem przy głosie. Jak most jest u Marosa, tam 

jest, tam już raz był kiedyś dowożony gruz. W stronę za Główczynem, po lewej stronie. 

Rozmawiałem tu z kierownikiem. O Jezu, jak on się nazywa? Nie, nie Mateuszem.  Nie. O 

Jezu, no nieważne. Obrywa się burta. Bo tam jest wysoki przed tym mostem i droga 

wypłukuje ten kamień. Tam by trzeba albo go grubiej nawieźć tego gruzu, kamienia. Bo on, 

już ta droga jest podmyta pod asfalt.  Żeby to się nie zarwała ta droga. Kołodziejczykiem, o 

przepraszam. Przypomniało mi się. Przepraszam Pana Kołodziejczyka, że zapomniałem 

nazwisko.  

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski : Więc tak na szybko odpowiem ile moja wiedza sięga. 

Pas drogowy będzie w tym pasie, który jest istniejącym. Czyli nie jest planowane poszerzenie 

takie, jak na Borowe, Dębnowola. Pobocza powinny być obsypane destruktem. Bo na części 

będzie frezowane. Koło przystanku jest wykorytowane. I tak to będzie zrobione. Był tam 

problem z przepustem, ale interweniowaliśmy i ten przepust betonowy, co wyrzucili to włożą 

rurę plastikową. Do skrętu na Popowice. I będzie jeszcze kawałek robiony skrętu na Zaborze. 

pamiętam, to jeszcze kawałek będzie uzupełniony za mostem w Główczynie. Tak. A to koło 

mostu dzisiaj przejeżdżałem, nie zauważyłem. Ale to jest jadąc z Główczyna. Przed mostem? 

Za mostem.Za mostem 5 metrów.  Nie zauważyłem, natomiast generalnie jest taka sytuacja. 

Tak, ale to zaraz z Panem Dyrektorem Gospodarki Komunalnej Porozmawiamy na ten temat.  

To, co jest korytowane jest generalnie, jeżeli się nadaje, jest przejmowane przez Zakład 

Gospodarki Komunalnej, przez pana Dyrektora Muszyńskiego. I jest wykorzystywane potem 

na remonty dróg. Z ulicy Dziarnowskiej destrukt, który był też przejął ten destrukt. Tam z 

tego, co pamiętam też rozmawiał z kierownikiem budowy. I chyba miał tym wysypać drogę w 

pola. Która jest koło pracownika Urzędu Gminy w górę, która prowadzi do drogi Rawskiej. 

Ponieważ tam jest non-stop szorowane, to chyba z tego zakrętu ten tłuczeń z tym poszedł. 

Czy tam ma iść, bo gdzieś tam miał być złożony.  Na to utwardzenie. Natomiast przy tym 



moście no podjedzie i zobaczy, oceni co i jak. I myślę, że wyremontuje. Zaraz mu puszczę 

sms-a i lokalizację, w którym miejscu, więc. Ale zjazdy gdzie? Na Pawłowice, pod górę. W 

istniejącym śladzie. No będzie obsypany pewnie destruktem, natomiast nie ma wyłożenia. Nie 

wiem, na ile też. Trzeba by było spojrzeć na mapy. Czy tam nie ma kolizji z działkami 

prywatnymi. Bo najczęściej te drogi dochodziły prostopadle. Na terenie Świdna, jest tutaj 

Radny. Zdejmowali już położony asfalt. Bo właściciel gruntu nie wyraził zgodę. Bo byłoby 

takie nawet lekkie wyrobienie. Także to jest różnie. Myślę, że tutaj jeżeli powiat to zostawił w 

istniejącym śladzie, to prawdopodobnie może wynikać. Można spojrzeć na mapę w 

geoportalu. Ale może wynikać z tego, że weszliby w czyjś grunt. To, co mogli zrobić, to 

zrobili w tym zakręcie. Myślę, że tutaj trzeba byłoby uzgadniać. Nie było to zgłoszone na 

etapie przygotowywania dokumentacji. Było zgłoszone tylko sprawa dotycząca przy 

przystanku i wyłączenia z drogą gminną. Natomiast nikt tego nie zgłosił, a ja to. No umknęło 

mi. Ale sprawdzę na mapie, czy nie ma kolizji z działką prywatną. To wtedy będę mógł 

podpowiedzieć. Skręt na Pawłowice. No ja wiem, że ciężarówki wybierają, no jest problem. 

No to mówię, na Zaborze będzie poprawiony ten odcinek, bo tam też to wypadało. Na most 

Marosa jeszcze jest, jak gdyby ten kawałek woda stoi. Miało być to wyremontowane, no ale 

pewnie coś tam goni i jakieś inne sprawy. Natomiast tutaj sprawdzę ten odcinek. 

 

   Radny Sławomir Baran: Burmistrzu, ja mam pytanie. Czy jest już firma, która wykona 

przebudowę na Alei Piątej drogi? Burmistrz Sławomir Chmielewski : Przewidywałem to 

spotkanie i puściłem SMS-a w trakcie. Odpowiedź od geodety jest następującej treści, żeby 

nie być gołosłownym. Robota jest na wykończeniu. Potrzebujemy z tydzień na zakończenie. 

Łącznie z kontrolą w starostwie wydzielenia geodezyjnego. W tej sekundzie odpowiedź 

przysłana. Także tak wygląda sprawa Alei Piątej. Dzisiaj rozmawiałem z jednym z 

wykonawców potencjalnych, żeby wystartował w przetargu, no bo to końcówka roku. To 

oczywiście zatwierdzą. I my dopiero puścimy przetarg, także no gonimy. Zimy mam nadzieję, 

że nie będzie, bo jest ocieplenie klimatu, więc pewnie zdążą. 

 

   Radny Jerzy Marczak : Panie Burmistrzu, bardzo kłaniają się mieszkańcy Wsi Kozietuły 

Nowe. Takie nieszczęsne kasztanki. I znów te doły, bo osobiście pojechałem i już są 

naprawdę takie wyżłobione te doły. Kilka, nie jest dużo. Ale na tych wszystkich świętych 

musimy to zrobić. Tych parę tych dziur załatać. No bo tam za ile? Za miesiąc? To tam się 

znów nie przyjedzie, tak jak było przed świętami. I prosiłbym, żeby to naprawdę naprawić, tę 

drogę. Bo była naprawiana, fakt. Nie wiem, czy w tym samym miejscu się to wyżłobiło, ale 

raczej nie. To, co ostatnio było robione, to się trzyma. Tylko to poprzednie, takie, co było 

deptane, jak to mówią. Ten asfalt, to wykruszył się. I są takie po 20, 15 centymetrów. Nawet 

się zatrzymywałem i obserwowałem tę drogę. 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski : Tak zwane progi zwalniające za darmo. No to też 

dobrze. 

   Radny Jerzy Marczak: Tak, tak. A jak to chodzi, to właśnie też mieszkańcy, to tu mi Kolega 

mi tu zgłasza, że może też na tych Kozietułach zrobić te progi. No faktycznie, tam jak już jak 

jadą, bo.  Wie Pan, jest duży ruch. A ruch, wszyscy Niemiec, do Niemca jeżdżą, transport 

ciężki sprzęt. I oni psują to nam, tę drogę, no. 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski : No, ale drogi są po to, żeby jeździć, także z tego tytułu 

bym nie robił wyrzutu. Bo każdy będzie jeden na drugiego przerzucał, jaki jest problem. 

Obrywkę przy moście, Pan Dyrektor dostał lokalizację teraz z mojego telefonu, żeby 

zobaczył, że się obrywa droga. A kasztanki, stawiamy kropkę. I wysyłamy z napisem, 



podobno są dziury. Niech sprawdzi. Ale zawsze jest problem, jakie dziury. Bo czasami ludzie 

zgłaszają mi dziury, które są głębokości 2 cm, bo się odkleił asfalt. Wszystko okej, ale dzisiaj 

50 tysięcy wprowadzamy kolejny raz na remont dróg. Nie wiem, czy ktoś podliczył was, ile 

już poszło na remonty dróg w tym roku dodatkowo. Strzelam od razu z sufitu. Ponad 500 

tysięcy. Także, co chwilę uzupełniamy. Także to nie jest tak. Dlatego też trzeba wybierać. 

Musimy dotrwać do końca roku i jeszcze zrobić Aleję Piątą. Na którą jest ponad pół miliona 

chyba, tak? Wysyłamy następną lokalizację, żeby sprawdził, dobrze? 

8. Sprawy mieszkańców. 

 

   Burmistrz Sławomir Chmielewski : To, jak nie ma żadnej informacji, to powiem tylko tak, 

że wreszcie pojawiła się po długim oczekiwaniu informacja o przyznaniu dotacji na budowę 

chodnika w Stegnach. Więc robimy dalej. Jest szansa, że od radnego pociągniemy dalej ten 

odcinek. Gdyby ta informacja przyszła 2 stycznia, no to byśmy mieli problem rozwiązany. 

Bo, co ciekawe. Jest napisane, szanowny Panie Burmistrzu, gdyby Pan zaczął robotę od 1 

stycznia, to by podlegała refundacji. Mogli napisać? I by nie było problemu z zakończeniem 

roku. Przysłali dopiero teraz. Myśmy zrobili ze swoich środków, teraz byśmy dostali 

refundację. A tak to teraz będziemy stawać na głowie, żeby wykonawca jakiś się znalazł, i 

żeby te 600, czy 800 netów dorobił. A mamy już początek października. A procedura 

przetargowa trochę trwa. Mogli przekazać wcześniej? No proszę Państwa. Czy nie można 

było wysłać? Wnioski złożone o dotację do Pana Wojewody to, to, to. Jak macie pieniądze, 

róbcie, będzie podlegało refundacji. I byśmy mieli już chodnik zrobiony dawno. To są 

manewry tak zwane przedwyborcze, no ale cóż, przetrzymamy. 

9. Zakończenie obrad. 

 

   Przewodniczący Grzegorz Michalski: Dziękuję bardzo Państwu za udział w dzisiejszej sesji. 

Szanowni Państwo, zamykam LXXXI sesję Rady Miejskiej w Mogielnicy. Dziękuję bardzo, 

życzę spokojnego popołudnia. Do widzenia. 

Na tym protokół zakończono. 

 

  Protokołował   Sekretarz obrad  Przewodniczący obrad 

Grzegorz Frasoński  Irena Bogdan   Grzegorz Michalski 


